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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki

– podkomisji stałej do spraw turystyki (nr 2)
7 stycznia 2021 r.
Podkomisja stała do spraw turystyki, obradująca pod przewodnictwem posła 
Grzegorza Matusiaka (PiS), przewodniczącego podkomisji, zrealizowała nastę-
pujący porządek dzienny:

– dyskusja na temat projektu dezyderatu Komisji Kultury Fizycznej, Sportu 
i Turystyki w sprawie działań podejmowanych w związku z kryzysem w tury-
styce, ze szczególnym uwzględnieniem branży hotelarskiej i gastronomicz-
nej, a także narciarskiej infrastruktury sportowej, w związku z trwającą pan-
demią COVID-19.

W posiedzeniu udział wzięli: Andrzej Gut-Mostowy sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy 
i Technologii wraz ze współpracownikami, Elżbieta Kruk poseł do parlamentu Europejskiego.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Otwieram posiedzenie podkomisji stałej do spraw turystyki Komisji Kultury Fizycznej, 
Sportu i Turystyki. Witam państwa posłów i zaproszonych gości. Witam uczestniczą-
cego w posiedzeniu zdalnie pana ministra Andrzeja Guta-Mostowego – sekretarza stanu 
w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Technologii oraz pana Dominika Borka – dyrektora 
Departamentu Turystyki. Witam posłów naszej podkomisji.
Informuję, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane przez marszałek Sejmu na pod-

stawie artykułu 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i prowadzone będzie z wykorzystaniem 
środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. 
Posłom uczestniczącym  zdalnie  przypominam,  że przed  posiedzeniem  otrzymaliście 
państwo instrukcje w sprawie zgłaszania się do dyskusji  i zabierania głosu w trakcie 
posiedzenia. Jednocześnie informuję, że posłowie członkowie podkomisji obecni na sali 
obrad głosują przy użyciu urządzenia do głosowania, za pomocą legitymacji poselskiej. 
Wówczas nie używają tabletów i nie logują się w systemie komunikacji elektronicznej.
W celu stwierdzenia kworum przeprowadzone zostanie głosowanie. Proszę państwa 

obecnych na sali o zagłosowanie za pomocą legitymacji, a posłów uczestniczących zdal-
nie o zagłosowanie poprzez zalogowanie się do aplikacji i naciśnięcie przycisku w celu 
potwierdzenia obecności na posiedzeniu. Przystępujemy do głosowania.
Stwierdzam kworum.
Porządek dzienny posiedzenia przewiduje rozpatrzenie projektu dezyderatu w spra-

wie  działań  podejmowanych  w związku  z kryzysem  w turystyce,  ze szczególnym 
uwzględnieniem branży hotelarskiej i gastronomicznej, a także narciarskiej infrastruk-
tury sportowej, w związku z trwającą pandemią COVID-19. W tym zakresie materiały 
zostały dostarczone państwu posłom pocztą elektroniczną. Zamieszczone zostały rów-
nież na poselskich iPadach.
Przechodzimy do rozpatrzenia porządku dziennego. Uprzejmie informuję, że decy-

zją Komisji na posiedzeniu w dniu 8 grudnia 2020 roku projekt dezyderatu w sprawie 
działań podejmowanych w związku z kryzysem w turystyce, ze szczególnym uwzględnie-
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niem branży hotelarskiej i gastronomicznej, a także narciarskiej infrastruktury sporto-
wej, w związku z trwającą pandemią COVID-19 został skierowany do podkomisji stałej 
do spraw turystyki w celu dalszego rozpatrzenia. W związku z powyższym proponował-
bym, aby ktoś z wnioskodawców, o ile  jest na sali, przedstawił dezyderat skierowany 
do Prezesa Rady Ministrów w rozpatrywanej sprawie. Czy jest ktoś z wnioskodawców? 
Czy zgłasza się ktoś zdalnie?
Szanowni  państwo, w tym układzie  przypadł mi zaszczyt  zaprezentowania  dezy-

deratu  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i Turystyki  do Prezesa  Rady  Ministrów 
w sprawie działań podejmowanych w związku z kryzysem w turystyce, ze szczególnym 
uwzględnieniem branży hotelarskiej i gastronomicznej, a także narciarskiej infrastruk-
tury sportowej, w związku z trwającą pandemią COVID-19. 
„Komisja Kultury Fizycznej, Sportu  i Turystyki na posiedzeniu w dniu 1 grudnia 

ubiegłego roku wysłuchała informacji przedstawicieli Ministra Rozwoju, Pracy i Tech-
nologii na temat działań podejmowanych w związku z kryzysem w turystyce, ze szcze-
gólnym uwzględnieniem branży hotelarskiej  i gastronomicznej,  a także narciarskiej 
infrastruktury sportowej, w związku z trwającą pandemią COVID-19.
W toku  dyskusji,  z udziałem  zaproszonych  przedstawicieli  branży  hotelarskiej, 

turystycznej  i przedstawicieli  jednostek samorządu terytorialnego, odniesiono się m.
in. do kwestii: regresu, jakim została dotknięta krajowa branża turystyczna; sposobów 
przeciwdziałania kryzysowi i rządowych działań pomocowych dla branży hotelarskiej, 
gastronomicznej i narciarskiej infrastruktury sportowej; efektywności rządowego pro-
gramu Bon Turystyczny; długości okresu ferii zimowych.
W związku z powyższym, Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki wnosi do rządu 

RP, w celu powstrzymania odpływu turystów poza granice kraju, o niezwłoczne wprowadze-
nie zasad i rygorów umożliwiających spędzenie urlopów i ferii w Polsce, w szczególności o: 
umożliwienie funkcjonowania poszczególnych elementów infrastruktury turystycznej i wpro-
wadzenie możliwości korzystania z ich usług, w szczególności: hoteli, restauracji, basenów 
itp., dla osób dysponujących aktualnymi negatywnymi wynikami testów antygenowych, dla 
osób posiadających status ozdrowieńca oraz dla osób posiadających pozytywny wynik badania 
na obecność we krwi przeciwciał anty-SARS-CoV2 w przypadku osób, które chorowały bez-
objawowo przy jednoczesnym obowiązywaniu reguł sanitarnych, wprowadzonych w okresie 
letnim;
Wdrożenie szczegółowych zasad sanitarnych, obowiązujących na stokach narciar-

skich, w celu umożliwienia ich funkcjonowania w czasie pandemii, takich jak: obowiązku 
zasłania ust i nosa na terenie całej stacji narciarskiej, ustalenia bezpiecznej liczby osób 
w szkółkach narciarskich; ustalenia bezpiecznej  ilości  osób w kolejkach kabinowych 
oraz innych  otwartych  wyciągach  narciarskich;  nakazu  zachowania  dystansu  spo-
łecznego na terenie stacji narciarskich; umożliwienia sprzedaży karnetów i skipassów 
w formie elektronicznej, ustalenia sposobu działania gastronomii w reżimie sanitarnym 
na terenie stacji i kurortów narciarskich;
Zapewnienie  stosowania  jednolitej  interpretacji  przepisów wprowadzających obo-

strzenia w związku z pandemią, w szczególności, w zakresie funkcjonowania basenów, 
aquaparków, siłowni, klubów i centrów fitness na terenie prowadzenia usług hotelar-
skich; niewywoływanie chaosu w branży turystycznej wypowiedziami polityków na kon-
ferencjach lub w wywiadach prasowych, które nie mają potwierdzenia w obowiązujących 
przepisach lub proponowanych w nich zmianach; opracowanie i wdrożenie wieloletniego 
programu pomocowego, w celu umożliwienia funkcjonowania i odbudowy branży tury-
styczno-gastronomicznej  i narciarskiej  po zakończeniu  pandemii;  zapewnienie  pod-
miotom w rozpatrywanym zakresie wsparcia finansowego na podstawie uregulowań  
z tzw.  Tarczy  6.0,  wprowadzenie  tzw.  postojowego,  abolicja  ZUS  oraz umożliwienie 
zaciągania umarzalnych mikropożyczek z PUP, jak również, na podstawie tzw. Tarczy 
Finansowej 2.0 PFR zapewnienie pomocy dla kadr turystyki, w tym pilotów wycieczek, 
przewodników, małych organizatorów turystyki  i agencji  turystycznych działających 
jako jednoosobowe działalności gospodarcze, spółek prawa cywilnego oraz handlowego 
niezatrudniających na stałe pracowników a pozbawionych prawa do tych świadczeń;
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Zapewnienie rządowego wsparcia finansowego stacji narciarskich, w szczególności 
poprzez wprowadzenie ulg finansowych, które pozwolą zatrudnić większą liczbę pracow-
ników tych stacji, wsparcie samorządów środkami rekompensującymi utracone dochody 
własne, również za pomocą niewykorzystanych środków unijnych, a także umożliwienie 
zaciągania preferencyjnych kredytów długoterminowych i uproszczenie procedury ich 
pozyskiwania, ustalenie zasad i reguł umożliwiających organizowanie zimowych obozów 
i zgrupowań przez kluby i związki sportowe, wydłużenie okresu trwania ferii zimowych 
do 10  tygodni  oraz  ich  rozproszenie, wprowadzenie  rządowej  promocji wypoczynku 
rodzinnego jako najbardziej bezpiecznego w czasie pandemii.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, wskazuje na konieczność podejmowa-

nia przez Rząd RP szybkich i zdecydowanych kroków, w celu zatrzymania dalszej zapaści 
branży turystycznej w Polsce, w związku z trwającą pandemią COVID-19.
Komisja zauważa, że zamrożenie obostrzeń do 12 grudnia – co już jest nieaktualne 

– wobec wyraźnego zmniejszenia liczby zachorowań wydaje się dyskusyjne. Przewodni-
czący Komisji Ireneusz Raś.”.
Szanowni państwo, to projekt dezyderatu. Czy są osoby, które chcą zabrać głos w tym 

temacie? Może poproszę zaproszonych zdalnie gości. Proszę o zabranie głosu pana mini-
stra Guta-Mostowego, aby po raz kolejny odniósł się do tego dezyderatu. Przypuszczam, 
że to będzie już po raz trzeci lub czwarty.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy i Technologii Andrzej Gut-Mostowy:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, nie śmiałbym ingerować w prace 
Wysokiej Komisji i odnosić się do projektu tegoż dezyderatu. Oczywiście nie ze wszyst-
kim się  zgadzam,  co zostało w nim zawarte. Nie wszystkie podniesione  tam sprawy 
są aktualne, jak sam przewodniczący raczył na koniec tego dezyderatu zauważyć. Poka-
zuje to w jakich czasach żyjemy. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć ani rozwoju epidemii, 
ani związanych z tym restrykcji, a właściwie sposobów ochrony społeczeństwa przed 
szybszym rozwojem tej pandemii. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć, jak to się rozwinie 
w ciągu najbliższych tygodni. Widzimy co się dzieje w krajach europejskich. Następuje 
zaostrzenie wielu różnych sytuacji. Wiemy, że stacje narciarskie w Polsce były zamknięte 
i wszyscy mówili, że na Słowacji będą otwarte i będą możliwości wyjechania tam. Sło-
wacja zamknęła stoki narciarskie z dnia na dzień. To pokazuje w jakich dramatycznych 
i wymagających natychmiastowych reakcji czasach żyje nie tylko Polska, ale wszystkie 
kraje. Jeszcze raz podkreślam – nie śmiałbym ingerować ani opiniować tego dezyderatu. 
Nie ze wszystkim się zgadzam. Nie wszystko jest aktualne. Oczywiście jestem do dyspo-
zycji w dalszym toku prac podkomisji. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chce zabrać głos w dyskusji? Nie ma zgłoszeń. Sza-
nowni państwo, jesteśmy w nieco dziwnej sytuacji. Wnioskodawcy bardzo zabiegali o to, 
aby przyjąć ten dezyderat, ale nie są obecni ani na sali, ani nie zabierają głosu. Jak pań-
stwo mogli zauważyć, ten dezyderat jest już właściwie nieaktualny. Przede wszystkim 
chodzi tu o ferie, stoki narciarskie. Jeśli pan minister pozwoli, zadałbym pytanie – co nas 
czeka po 17 stycznia, jeśli chodzi o branżę turystyczną? Czy mamy jakieś nowe projekty, 
które mogą ją wesprzeć i złagodzić skutki restrykcji, które zostały wprowadzone? Bardzo 
proszę.

Sekretarz stanu w MRPiT Andrzej Gut-Mostowy:
Tak. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, oczywiście najbliższe tygodnie i miesiące 
są nieprzewidywalne. Nutka optymizmu zawsze w nas jest, że po 17-18 stycznia uda się 
wrócić choćby do częściowej normalności, jeśli chodzi o polską turystykę. To zależy tylko 
od rozwoju sytuacji epidemicznej w Polsce. Powiem kilka słów na temat  form i skali 
wsparcia dla szeroko rozumianej branży turystycznej. Oczywiście branża turystyczna 
przede wszystkim korzysta ze wsparcia w postaci tarczy branżowej. Zarówno obiekty 
hotelarskie, noclegowe i wszystkie obiekty gastronomiczne są ujęte w tej tarczy. O przed-
stawienie szczegółów bardzo proszę pana dyrektora Dominika Borka, jeśli będzie taka 
potrzeba. Zasygnalizuję tylko pewne sprawy. Podstawową formą wsparcia branży tury-
stycznej zapewne będzie tarcza finansowa PFR 2.0, która w ubiegłym tygodniu została 
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zatwierdzona przez Radę Ministrów. Jednym z istotnych elementów jest fakt, że wszyst-
kie środki, które były nieumorzone w pierwszej tarczy PFR teraz zostaną umorzone. 
Pozostałe elementy tarczy 2.0 też są dość dobrze oceniane przez branżę. Przypomnę, 
że tarcza PFR 1.0 była dobrze przyjęta zarówno przez hotelarzy, jak i pozostałą część 
branży turystycznej.
Fakt,  że trwa  lockdown w turystyce zimowej dotyka głównie hoteli, pensjonatów, 

stacji narciarskich i firm współpracujących w obszarach tzw. turystyki zimowej. Nawią-
zując do pewnych zapowiedzi pana premiera Morawieckiego i wicepremiera Jarosława 
Gowina, jako ministerstwa pracujemy nad programem wsparcia dla obszarów górskich, 
tam gdzie  ta turystyka zimowa była podstawą funkcjonowania gmin przez cały rok. 
W takich gminach jak Bukowina Tatrzańska, Szczyrk czy Karpacz dochody z turystyki 
zimowej stanowiły 70-80% wszystkich dochodów budżetowych z całego roku. Dlatego 
przygotowany  jest szeroki program wsparcia, który wesprze programy  inwestycyjne 
tych gmin, w oparciu o znany nam Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych. Te gminy 
dostaną duże środki, adekwatne do środków inwestycyjnych z ostatnich 5 lat w danej 
gminie, oczywiście w pewnej części. Będzie to forma dotacji, czyli bezzwrotna. Zapewne 
będzie też zwolnienie z podatku od nieruchomości branży turystycznej. Te hotele, pen-
sjonaty i stacje narciarskie oraz obiekty gastronomiczne, które zostały zamknięte decy-
zjami administracyjnymi będą mogły wystąpić o zwolnienie z podatku od nieruchomości. 
Gmina będzie mogła je zwolnić z tego podatku. Zdecydowaną część zwolnienia podatko-
wego pokryje Skarb Państwa. Myślę, że w przyszłym tygodniu oficjalnie podane będą 
szczegóły tego wsparcia. Jeszcze raz podkreślam – to będzie wsparcie na poziomie około 
1 mld zł dla prawie 200 gmin górskich w Polsce. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z państwa obecnych na sali, ewentualnie z grona osób 
zalogowanych zdalnie chciałby zabrać głos w dyskusji? Bardzo proszę – pan Ireneusz Raś. 

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie przewodniczący, panie ministrze, droga Komisjo, dziś podkomisja zajęła się pro-
jektem dezyderatu, który grupa posłów zgłosiła na posiedzeniu kilka  tygodni  temu, 
po konsultacjach z branżą i samorządami i po dyskusji z udziałem ministra i przedsta-
wiciela Głównego Inspektoratu Sanitarnego. Złożyliśmy wiele wniosków, które pewnie 
pan minister zna, mimo iż ten dezyderat nie został przyjęty, ponieważ większość par-
lamentarna zdecydowała, aby skierować to do stałej podkomisji. Wiadomo, że pewne 
elementy się zdezaktualizowały. Ten dezyderat był celowany na okres przed feriami. 
Mieliśmy kilka wniosków, aby ministerstwo i rząd rozważyły możliwość wprowadze-
nia funkcjonowania polskiej turystyki pod obostrzeniami. Pan minister zapewne też 
zapoznał się z tym dokumentem. Jest tam wiele danych. Jak słyszałem, pan minister 
powiedział o zapowiedziach wsparcia, które będą na koniec tych skumulowanych ferii, 
przyjęte są przez rząd, ale nie są jeszcze faktami. Lepiej kiedykolwiek niż wcześniej, ale 
ta niepewność branży wciąż funkcjonuje. Zapewnienie jest kolejnym głosem, ale do ich 
spełnienia potrzeba jeszcze wiele godzin, aby przedsiębiorcy wiedzieli będzie pomoc koń-
cowa i kogo będzie obejmowała, a kogo nie.
Jako przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki oczekiwałem, 

że dziś być może pan przewodniczący skieruje zmodyfikowany projekt na posiedzenie 
podkomisji, abyśmy mogli zająć stanowisko w kwestii kolejnego lockdownu turystycz-
nego. Jest on bardzo dokuczliwy dla branży i dla obywateli. Dzięki temu moglibyśmy 
jak najszybciej odnieść się do tego na posiedzeniu Komisji. Takie jest moje oczekiwa-
nie, jako przewodniczącego Komisji. Nie ma decyzji formalnych, w związku z tym moje 
oczekiwanie jest takie – aby nawet projekt przepracowany przez podkomisję mógł jak 
najszybciej do nas trafić, abyśmy mogli w formie opinii lub dezyderatu wystosować pismo 
do pana premiera, do pana ministra, z głosem komisji branżowej. Brak takiego głosu, 
jak powiedziałem parę tygodni temu, będzie przykładem braku rzetelnej pracy komisji 
branżowej polskiego Sejmu. Już wtedy nad tym ubolewałem, bo wiedziałem, że czas, 
który będzie potrzebny do zwołania przez pana posiedzenia podkomisji, jest czasem stra-
conym. To czas, w którym formalnego głosu nie uda się przygotować i będą jedynie poje-
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dyncze polityczne głosy wyrażane przez nas na konferencjach prasowych i w wywiadach. 
Nie ma formalnego głosu Komisji.
Oczekiwałbym, aby po zmodyfikowaniu pewnych postulatów, być może po dopisaniu 

nowych, pan przewodniczący skierował jak najszybciej jakąś propozycję do dużej Komi-
sji. To wydaje mi się byłoby najlepsze rozwiązanie na tę chwilę. To byłoby rozwiązanie, 
które nie udawałoby pracy polskiego parlamentu, ale zmierzałoby ku przedstawieniu 
opinii dla rządu, co na ten temat myślimy. Nie będę powtarzał tych wszystkich argumen-
tacji, bo wiemy w jakiej sytuacji branża się znajduje, jakie emocje to budzi. Rozumiejąc 
wszystkie uwarunkowania, według mnie należy przyjąć takie stanowisko dużej Komisji. 
Tylko ona może je wyrazić w formie regulaminowej. Takie jest moje oczekiwanie. Dzię-
kuję bardzo.

Przewodniczący poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, ten dezyderat, który odczytałem, który był zgło-
szony na początku grudnia właściwie jest dziś już dokumentem, który nie odzwierciedla 
obecnej sytuacji. W związku z tym proponuję, aby w najbliższym czasie zwołać podko-
misję i prosiłbym wnioskodawców, aby przekazali projekt dezyderatu na nowo, dostoso-
wany do aktualnej sytuacji. Po informacji, którą uzyskaliśmy od pana ministra Guta-Mo-
stowego, można wywnioskować, że obecnie trwają prace nad projektem i wchodzi w życie 
tarcza 2.0, która wesprze branżę turystyczną i rozwiąże problem gmin turystycznych, 
górskich, które czerpały dochody z turystyki zimowej. Myślę, że okres po 17 stycznia 
będzie adekwatny do tego, aby się nad tym zastanowić, jeśli jest taka potrzeba. Obecnie 
liczę na to, że ministerstwo z tym się upora i taki dezyderat może będzie coś wnosił, ale 
niewiele w stosunku do rozwiązań, które proponuje ministerstwo do spraw turystyki 
i rząd. Jeśli państwo uważają, że powinna nastąpić modyfikacja tego projektu, proponuję 
zgłosić taki wniosek, aby odbyło się następne posiedzenie podkomisji i wnioskodawcy, 
którzy złożyli ten dezyderat przygotowali jego zmodyfikowaną wersję, którą moglibyśmy 
zająć się na posiedzeniu podkomisji. Proszę bardzo, pan Ireneusz.

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie przewodniczący, muszę zaprotestować. Duża Komisja przygotowała, choć w zupeł-
nie innym okresie, dezyderat, który skierowaliśmy do państwa. Argumentacja polityczna 
kolegów pana przewodniczącego, bo pan przewodniczący był nieobecny, polegała na tym, 
że miała być opinia dla dużej Komisji ze strony podkomisji stałej. W związku z tym tak 
przegłosowany wniosek skierował ten projekt dezyderatu do podkomisji. Rzeczywiście, nie 
chcę się teraz kłócić formalnie, bo powinien być on zmodyfikowany. Oczekiwałem, że pre-
zydium podkomisji stałej przygotuje tę zmodyfikowaną wersję i skieruje ją na posiedzenie 
dużej Komisji. Jeśli dziś pan przewodniczący nie skieruje dezyderatu w nowej, zaktualizo-
wanej formie, na posiedzenie dużej Komisji, przygotuję ją na pierwsze posiedzenie dużej 
Komisji 19 stycznia, ale rodzi się pytanie – co państwo zrobili do tej pory?
Jeśli moja praca i praca wielu posłów w dużej Komisji została w pewien sposób zatrzy-

mana, bo miała być jakaś dodatkowa opinia podkomisji, to trzeba zapytać, dlaczego pod-
komisja została zwołana tak późno i dlaczego jesteśmy w martwym punkcie. Nie mogę 
zgodzić się z taką pracą. Jeszcze raz mówię – praca rządu pracą rządu, a praca parla-
mentu pracą parlamentu. W tak skomplikowanej sytuacji dla branży parlament musi też 
wydawać swoje opinie i przedstawiać swoje dezyderaty zgodnie z regulaminem Sejmu. 
Jeśli ich nie wydaje to ta praca nie jest efektywna. Tak jak powiedziałem, ten dezyderat 
nie był dezyderatem politycznym, ale został tak potraktowany. Oczekiwałem, że państwo 
to przepracują i skierują jak najszybciej, ze swoimi uwagami, z powrotem do Komisji. 
Wtedy wnioskowałbym, aby pani marszałek zwołała tę Komisję. Tak pracujemy w czasie 
pandemii COVID, że Komisje zwołuje pani marszałek. Pani marszałek powinna zwołać 
posiedzenie jak najszybciej, abyśmy mogli pracować merytorycznie, a nie politycznie. 
Takie jest moje stanowisko. Jeśli nie będzie dziś konkretnych uwag i propozycji ze strony 
podkomisji i pana przewodniczącego, oczywiście przygotuję zmodyfikowaną formę dezy-
deratu na 19 stycznia. Zdaje się, że wtedy mamy pierwsze planowane posiedzenia Komi-
sji. Wtedy poproszę panią marszałek, aby do programu prac Komisji w dniu 19 stycznia 
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dołączyła również rozpatrzenie dezyderatu, który w najbliższych dniach, po konsulta-
cjach z posłami, bo zwrócę się do nich o nowe postulaty, przygotuję. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w dyskusji? Pozwolę sobie przeka-
zać informację i propozycję dotyczącą dezyderatu. Skoro wnioskodawcy i projektanci 
tego dezyderatu powinni zawrzeć swoje propozycje dotyczące obecnego czasu, uważam 
że trzeba go zwrócić do wnioskodawców, aby go poprawili. Nie chciałbym wchodzić w ich 
kompetencje. Nie wiem co ma na myśli między innymi pan Zimoch, który jest autorem 
wielu punktów. Wolałbym, aby sobie to przeanalizował i przygotował projekt.
Szanowni państwo,  jako parlamentarzyści na co dzień uczestniczymy w konsulta-

cjach  i rozmowach.  Przypomnę  państwu,  że uczestniczyłem w rozmowach  z branżą 
turystyczną, które były zorganizowane przez panią wicepremier Jadwigę Emilewicz. 
Miało to miejsce 9 marca, 2  lipca, 21  lipca, później był projekt ustawy, którą prowa-
dziłem, z dnia 17 września 2020 roku o zmianie i szczególnych rozwiązaniach. To było  
m.in. zwolnienie ze składek, powołanie funduszy.
Szanowni  państwo,  obecnie  pracujemy w różny  sposób,  ale  chodzi  o skuteczność 

i wsparcie.  Teraz  na posiedzeniach  naszej  Komisji  nie  powinno  być  polityki,  tylko 
powinna trwać praca merytoryczna. Uważam, że jeśli podtrzymują państwo ten dezy-
derat, aby wzmocnić możliwości działania rządu, proponuję aby państwo przygotowali 
jego projekt. Gdy będzie gotowy i wpłynie do sekretariatu podkomisji, ustalimy termin 
spotkania i go przeanalizujemy, przygotujemy dla Komisji Kultury Fizycznej, Sportu 
i Turystyki. Czy pan poseł Raś wyraża na to zgodę?

Poseł Ireneusz Raś (KO):
Ja żadnej zgody nie wyrażam. To pan jest gospodarzem tego spotkania. Powiem jedynie, 
że będę się domagał, jeśli zmodyfikujemy projekt po konsultacjach, aby przegłosować ten 
dezyderat na dużej Komisji, bez odsyłania go do podkomisji. Jak widać, nie ma z tego 
pożytku. Gdy przygotuję ten dezyderat na 19 stycznia i państwo przegłosują, że ma być 
skierowany do konsultacji do pana i będzie pan potrzebował paru tygodni lub paru dni, 
znowu wtedy pan powie, że coś się zdezaktualizowało. Mogę przygotować projekt dezy-
deratu na daną chwilę. Będę rekomendował dużej Komisji przyjęcie dezyderatu w danej 
chwili, czyli 19 stycznia. Jeśli wtedy pan poprze, aby przegłosować treść dezyderatu, a nie 
znów odsyłać do podkomisji, to na taką pracę mogę się zgodzić. Oczywiście będziemy 
debatowali zupełnie w innej perspektywie, już po feriach. Liczę na to, że wtedy będzie 
już praca merytoryczna, a nie taki ping-pong, który tak naprawdę nikomu nie służy 
i według mnie nie służy też autorytetowi polskiego parlamentu, który moim zdaniem 
powinien zająć stanowisko w tej sprawie. Taka jest moja opinia i również wielu posłów, 
których tym głosem reprezentuję. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Dziękuję bardzo. Dziękuję za przychylność. Mam nadzieję, że 19 stycznia będzie przy-
gotowany dezyderat, który przegłosujemy na posiedzeniu Komisji Kultury Fizycznej, 
Sportu i Turystyki. Uważam, że podkomisja wyczerpała porządek obrad.
Szanowni  państwo,  zamykam  głosowanie  kworum. Proszę  o podanie  liczby  osób 

uczestniczących w pracach podkomisji. Mamy kworum. Dziękuję bardzo. Szanowni pań-
stwo, dotarliśmy do końca posiedzenia podkomisji stałej do spraw turystyki. Zamykam 
głosowanie w sprawie sprawdzenia kworum. Mamy wyniki.
Zamykam posiedzenie podkomisji. Dziękuję przybyłym na posiedzenie podkomisji 

i zapraszam do współpracy w najbliższych dniach. Dziękuję.


